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Onsdag 13. juni 2018 

REFERAT 

Indbudte: Autismeforeningen, Blindeforeningen, Gigtforeningen, Høreforeningen, 

Ulykke- patient foreningen, SIND, Hjernesagen, Muskelsvindsagen, 

Landsorganisationen LEV, Dansk Handicap forening, Diabetesforeningen, 

Lungeforeningen, Down Syndrom, Epilepsiforeningen 

Til stede: Lis og Villy - Diabetesforeningen. Rita og Trine - Hjernesagen. Torben - 

Muskelsvindfonden. Jytte - Ulykke-patientforeningen. Anne - Autismeforeningen. Ea 

- Epilepsiforeningen. Esther. Tom - LEV. 

Afbud: Jytte - Down Syndrom. 

Ej til stede: Blindeforeningen, Gigtforeningen, Høreforeningen, Sind, Dansk 

Handicapforening, Lungeforeningen. 

 

Villy, Diabetesforeningen, orienterede om foreningen. I dag ca. 90000 medlemmer 

og 89 lokalforeninger. Oplysning og rådgivning er i top. 320000 har i dag diabetes og 

heraf 90% diabetes 2. Modvirkes bedst med mere motion, den rigtige mad, hvile, 

kun lidt spiritus. Villy delte en del materiale ud. 

 

Dagsorden: 

• 1)  Valg af ordstyrer – Tom valgt 

• 2)  Godkendelse af dagsordenen - Godkendt 

• 3)  Godkendelse af referatet fra 13. juni – Anne havde nogle kommentarer: 

FU? Forretningsudvalget -  Bedre overgang fra barn til voksen – (Manglende 

viden om psykiatrien) fjernes – Socialpsykiatrien udsender ikke skriftligt svar 

(det bør undersøges) 

• 4)  Input fra handicapforeningerne: Hjernesagen har fået ny direktør IGEN 

• 5)  Arrangement 2018 – indsats for børnefamilierne – gruppe: Brainstorm, 

Give mad ved mødet, Pizza, underholdning til børnene, banko, vægt på 

handicapfamilierne, Skovmoseskolen, idræt til handicappede, fitness. 

• 6)  Gennemgang af regnskab 2017: De enkelte punkter blev gennemgået og 

misforståelser gennemgået. 
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• 7)  Personlige relationer til forvaltningen og politikkerne: Hjernesagen 

arbejder mest på borgen – lig mange andre foreninger. Diabetes arbejder 

meget med sundhedscentret. LEV har kontakt til forvaltningen. Plan over 

tilgængelighed på veje, til bygninger mm og Rødovres hjemmeside. 

• Generelt er der et ønske om at handicaprådet/DH indgår i forskellige udvalg 

der taler med forvaltningen. Er du interesseret i at indgå i et udvalg så kontakt 

til Tom, gerne senest 1. oktober. 

• 8)  Annoncering af bestyrelsesmøderne: Generelt virker det nuværende 

system godt. Lokalavisen kan ikke bruges mere. Kontakte alle 

landsorganisationer 1 gang om året?  

• 9)  Mødelokaler med teleslynge eller? Der er mangel på lokaler med 

teleslynge og der er tekniske problemer. Tages op med forvaltningen. 

• 10) Gang i udvalgene – plan. FU tager dette op. 

• 11) Forholdet til medierne og lokalavisen: Foreningerne vil arbejde videre. Det 

er vigtigt at få handicapsager i lokalavisen. 

• 12)  Eventuelt: Esther, sundhedsmesse i Øsknerhallen 28-29-30/9. Matas har 

fribilletter eller søg på nettet. Trine: Specialsport til børn, unge og voksne er 

ved at komme i gang. Torben: VISO konference start december, kun for 

handicaprådsmedlemmer. Man tilmelder selv ifølge mail. 

Formanden takkede for et godt DH Rødovre bestyrelsesmøde med gode input. 

Formanden 

Tom 

 


